
 
 
Zasedání rady GAMU 21.9. 2022 

 

Přítomní: 

Andrea Slováková - děkanka FAMU 

Martin Blažíček - vedoucí CAS 

Martin Stecker - vedoucí KF – přítomen online 

Hana Janečková 

Markéta Kinterová 

Veronika Daňhelová 

Lea Petříková - omluvena 

 

Uvítání, představení rady 

AS předložila provozní řád - první znění, dokument bude k dispozici k připomínkám online po 

skončení schůze. 

 

Následovaly dotazy na fungování rady: 

Jaká by měla být její role -  

především poradní, MB naznačil, že 3x ročně se scházet nemusí, stačí 2x. 

Jakou roli má předseda -  

AS upřesnila, že pouze pokud hlasování dopadne nerozhodně, má o hlas víc. Uvedla, že by měla 

být z CASu. Rada se shodla na vedoucí Lee Petříkové – VD osloví 

 

GAMU rozpočet: 

Do konce roku má GAMU rozpočet cca 180 000, příští rok dostane od AMU 300 000, finance pokryjí 

plat vedoucího  

 

VD by peníze investovala vybavení nebo stavebních úprav /mobilní panely/ - zastínění vchodu a 

zakoupila širokouhlý projektor /30 000 Kč/ nebo zvukovou aparaturu.  

MK uvedla, že výsledky grantu na MKČR boudou vyhlášeny v první polovině roku 2023, je třeba z 

něčeho financovat toto přechodné období 

 

AS se ptala, jaký rozpočet galerie na rok potřebuje,  

MK uvedla, že to bude jasné na konci října, kdy se podá ten grant, že je třeba počítat s variantami 

ideálního rozpočtu (do grantu), dále nějakého reálního a low verzí. 

HJ uvedla, že je možné vymyslet levně nějakou kontextuální výstavu etablovaného videoartisty a 

doplnit ji o studenty (honorář pro práva na video 180eur). 

 

VD představila možnou dramaturgii GAMU: 



Hlavní poslání GAMU 

 

Posláním GAMU je vytvářet zázemí pro prezentaci a kritickou reflexi současného umění se 

zaměřením na nejmladší generaci tvůrců. Zájmem GAMU je navázání dialogu a komunikace nejen 

skrze autentické umělecké výstupy vycházející z kvalit AMU, ale též aktivní zapojení do dění na 

akademické půdě a do komunikace celospolečenských témat. GAMU nabízí umělecké i širší 

veřejnosti tvorbu umělců napříč generacemi, žánry a výrazovými prostředky a zároveň vytváří v 

galerii otevřenou a vstřícnou atmosféru podporující porozumění současnému umění.  

 

Několik ploch, na kterých by dramaturgie mohla stavět:  

 

INSIDE  

 Příležitosti pro nadané studenty (výstavní, kurátorské) v podobě samostatných projektů 

(Famu i mimo) - přechod mezi studentem a profesionálem 

 open studios 

OUTSIDE 

 meziškolní spolupráce (kurátorovaná výstava mimopražských škol - spojení různých  ateliérů 

mimo Prahu, ČR), představení zajímavých přístupů k výuce umění 

OFFSIDE 

 platforma pro mimoumělecké přesahy -  inkubátor experimentálních přístupů 

UPSIDE DOWN 

 nahlédnutí pod ruce etablovaným umělcům, teoretikům atd. - kreativní dílny, výstavy 

zaměřené na odkrývání procesu tvorby, změna rolí umělec/kurátor 

(v ideálním případě každý rok se zaměřit na specifičtější oblast a procesy rozdělit na: téma, 

myšlenka, nápad, rešerše, materiál, technologie, konzultace, přístupnost /čitelnost/, 

finalizace atd.. 

 galerii bych v ideálním případě oživila na místo neformálního setkávání studentů a 

profesionálů, místo bych ráda otevřela více živým projektům, studentským iniciativám i s 

nějakým rizikem neúspěchu.  

 famufest?  

 

Kreativní proces: 

Dramaturgická linka GAMU by mohla směřovat a cílit na téma kreativního procesu, jako spojovacího 

tématu mezi výše uvedenými skupinami a jako klíč k uchopení specifického zadání GAMU. Tato 

dramaturgie je v určitém ohledu samozřejmostí, protože asociuje edukativní přístup ale zároveň 

dostatečně otevřená. 

 

Výstavní program na rok 2023 

 



Vzhledem k časové tísni jsem již rozhodila sítě, oslovila některé kurátory, zda by měli o spolupráci s 

GAMU zájem: Tomáše Vobořila (bývalý student KF, ale zároveń kreativní ředitel filmového 

Marienbad festivalu), Ninu Michlovskou, Terezu Špinkovou, Milana Mikuláštíka 

K oslovení: Michal Kindernay, Natálie Kubíková, Kristýna Pečová, Anežka Kořínková, Alexandra 

Morales 

MB ještě zašle seznam výběru studentů CAS 

 

MB se ptal na možnosti open callu 

VD uvedla, že pro rok 2022 se s opencallen nepočítá vzhledem k deadline grantu, ale bude v tom 

roce vyhlášen, výstava nebo výstavy z open callu budou realizovány v r. 2023 

 

Dále se nadhodilo téma doprovodnách programů: 

ALUMNI SETKÁNÍ, ale vzhledem k náročnosti prostoru jsme hovořili o expanzi do jiných prostor  

ZIN VELETRH 

aj. 

 

Provozní řád: 

MK uvedla, že je citlivá na jazyk podobného typu dokumentů, tento je nevyhovující, MB souhlasí, 

dohodli se s VD, že dokument přepracuje. 

 

Další schůze, na které by se měl probrat konkrétní výstavní program na r. 2023 se bude konat ve 

čt 13.10. v 9.00 v budově FAMU 

 

 

Zapsala: Veronika Daňhelová 


